
RG.0002.1.2017 

1 

 

PROTOKÓŁ  Nr XXIV 

 zwyczajnej   sesji  Rady  Gminy  Gietrzwałd 

odbywającej się dnia 26  stycznia  2017 r. 

 
Początek  sesji  o godz.  1000, 

zakończenie  sesji o godz. 1410. 

 
Ad.1. Otwarcie,  dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Marek Nowogrodzki dokonał otwarcia sesji i powitał wszystkich 

zebranych. Na sesji obecnych było 14 radnych (lista obecności załącznik nr 1) nieobecny 

usprawiedliwiony Grzegorz Rupiński. Ustawowy skład Rady Gminy liczy 15 radnych. 

Przewodniczący stwierdził kworum. Obecni  byli również: Wójt Marcin Sieczkowski, Skarbnik  

Andrzej Wasilewski – przybył o 1040, Sekretarz Halina Bienkiewicz, kierownik Referatu 

Inwestycji i Zamówień Publicznych Agnieszka Kochanowska, kierownik GOPS Elżbieta 

Biadała, kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Drogownictwa, Nieruchomości  

i Ochrony Środowiska Krzysztof Burski, kierownik Referatu Podatków i Opłat Krystyna 

Dzikowska, kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Jan Kasprowicz, dyrektor Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego i radna powiatowa Grażyna Grzegorzewska, sołtysi: Zbigniew 

Kukuć,  Krystyna Hołdyńska, Anna  Wiśniewska, Katarzyna Gryczon  oraz mieszkańcy gminy 

(lista gości  załącznik nr 2.) 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu XXIII sesji. 

3. Interpelacje.  

4. Sprawozdanie  Wójta. 

5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

6. Odpowiedzi na interpelacje. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie W P Finansowej Gminy Gietrzwałd na lata 2017–2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Gietrzwałd na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Gietrzwałd na re-

alizację zadania: „Prace konserwatorskie w średniowiecznym Kościele p.w. św. Mikołaja i Jana 

Ewangelisty w Sząbruku – etap IV”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli  

i klas pierwszych publicznych szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Gietrzwałd. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gietrzwałd w 2017 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Gietrzwałd. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków  

i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Gietrzwałd. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z  dnia 20.06.2016r. na działanie Wójta. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 04.10.2016r. (uzupełnionej dnia 

14.10.2016r.)  na działanie Wójta. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 10.10.2016 r.  na działanie Wójta. 
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17. Sprawy różne.  

Przewodniczący zaproponował wprowadzenie do porządku obrad następujących punktów: 

9a. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gietrzwałd do złożenia wniosku 

o dofinansowanie z programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz przyjęcia do re-

alizacji przedsięwzięcia pod nazwą: „Poprawa Gospodarki wodno-ściekowej w aglomeracji 

Olsztyn – etap I” oraz do akceptacji założonych w Studium Wykonalności przedsięwzięcia pla-

nów taryfowych w okresie realizacji i trwałości projektu. 

10a. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie opłaty za korzystanie z wychowania przedszkol-

nego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Gietrzwałd.  

10b. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz powierzania Wójtowi Gminy uprawnienia o 

ich stosowaniu. 

10c.  Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska w przedmiocie planowanego przebiegu 

linii elektroenergetycznej o napięciu 400kV relacji Płock-Olsztyn Mątki na terenie Gminy Gie-

trzwałd  

13a. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2020. 

Odbyło się głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad zaproponowanych zmian – 

14 głosów za.   

Obyło się głosowanie nad przyjęciem porządku obrad ze zmianami – 14 głosów za.  

 

Ad.2. Przyjęcie protokołu XXIII sesji. 

Jolanta Wilewska poprosiła aby odpowiedzi na interpelacje, udzielane przez Wójta pisemnie 

na następnej sesji, były załącznikami do protokołów gdy są przyjmowane. Protokolantka zo-

bowiązała się dołączać do protokołów odpowiedzi na interpelacje. Odbyło się głosowanie nad 

przyjęciem protokołu XXIII sesji – 14 głosów za.  

 

Ad.3. Interpelacje.  

Do interpelacji zapisali się: 

Michał Puszczało:  

- czy pracownicy centrum finansowego mają nowe umowy o pracę i zakres czynności? Czy 

warunki bhp spełniają wszelkie normy? 

- na jakim etapie jest komunalizacja działki nr 69 o pow. 500m2  w Guzowym Piecu?  

Jolanta Wilewska – czy są jakieś działania w temacie internetu szerokopasmowego w naszej 

gminie? 

Małgorzata Lewandowska: 

– prośba o załatanie dziur w drodze asfaltowej Woryty-Gietrzwałd,  

– prośba o naprawę drogi w Worytach w stronę Pelnika uszkodzonej przez przelewającą się 

wodę. 

Marek Nowogrodzki: 

1)  czy numer telefonu +48 7999488105 wskazany na stronie internetowej www.gietrzwałd.pl  

jako „SMS OD GMINY”  jest własnością Gminy Gietrzwałd? 

2)  czy numer ten służy do powiadamiania społeczeństwa lokalnego? 

3)  kto ma dostęp do wskazanego numeru telefonu i może z niego wysyłać wiadomości SMS? 

http://www.gietrzwałd.pl/
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4)  czy dnia 30 grudnia 2016 r. z numeru telefonu +48 7999488105 wysłano sms o treści:  

„W związku z prowadzonym przez policję dochodzeniem w sprawie zbierania podpisów pod 

referendum przed oficjalnym zgłoszeniem inicjatywy referendalnej 22.12.2016r. świadkowie 

zdarzenia proszeni są o zgłaszanie takich przypadków do sekretariatu Urzędu Gminy w Gie-

trzwałdzie osobiście, telefonicznie tel. 895241900 lub e-mail gmina@gietrzwald.pl  a także do 

najbliższej jednostki policji” ? 

5)  Kto i na czyje polecenie wysłał wskazanego smsa? 

 

Ad.4. Sprawozdanie  Wójta. 

Wójt Marcin Sieczkowski przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy od ostatniej sesji w dniu  

29 grudnia 2016r. (załącznik nr 3).  

E. Ratowska zapytała o wynik spotkania z właścicielami domków letniskowych. Spotkanie do-

tyczyło sposobu odbierania odpadów w 2017 roku. Wójt poinformował, że zgodził się na 

zmianę sposobu odbioru odpadów na zbiorcze kontenery pod warunkiem, że wszyscy właści-

ciele z danego terenu wyrażą  wolę zmiany sposobu odbioru odpadów.  

 

Ad.5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

Eugenia Ratowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że komisja odbyła 

jedno spotkanie na którym zajmowała się rozpatrzeniem skargi na działania Wójta z 10 paź-

dziernika 2016 roku i opracowaniem planu pracy komisji na I półrocze 2017 roku. Wynik pracy 

komisji nad skargą przedstawiła przy realizacji punktów 14, 15 i 16 porządku obrad. Poinfor-

mowała, że dwóch członków komisji wzięło udział w szkoleniu dla członków komisji rewizyj-

nych.  

Michał Puszczało – Przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował, że komisja spotkała 

się dwa razy a głównym tematem spotkań było analizowanie projektu budżetu gminy na 2017 

rok.  Wnioski na ten temat przedstawi w punkcie o uchwaleniu budżetu na 2017 rok. Komisja 

zaopiniowała wniosek mieszkańca Łupstycha – żywopłot w pasie drogowym, przejęcia działki 

pod drogę w Łupstychu, o dzierżawę hydroforni również w Łupstychu a także wnioski o sprze-

daż i przekazanie gruntów w Sząbruku, Unieszewie, Rentynach i Sile. Na drugim posiedzeniu 

Komisja spotkała się z mieszkańcami Biesala w sprawie planowanego przebiegu linii wyso-

kiego napięcia 400kV. Wójt zaproponował utworzenie zespołu do pracy nad tym tematem  

i poinformował, że ustalił termin spotkania z autorem studium zagospodarowania przestrzen-

nego. 

Iwona Omilian – Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformowała, że Komisja odbyła jedno 

spotkanie – część samodzielnie, część wspólnie z Komisją Gospodarczą. Zaopiniowała poda-

nie lokatorki mieszkania komunalnego w Nagladach o wymianę pieca ogrzewającego miesz-

kanie.  

 

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje. 

Wójt poinformował, że udzieli pisemnych odpowiedzi na interpelacje na najbliższej sesji. 
 

Ad.7. Podjęcie uchwały. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały  

w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Gietrzwałd na lata 2017–2028 – 14 gło-

sów za.  

 

Przewodniczący zarządził przerwę od godz. 1030 do 1040.  

 

mailto:gmina@gietrzwald.pl
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Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Gietrzwałd na 2017 rok. 

E. Ratowska poprosiła o wyjaśnienie zapisów § 8 uchwały w sprawie budżetu. Paragraf ten 
dotyczy wysokości rezerwy budżetowej.  
Skarbnik wyjaśnił, że wprowadzając do budżetu wysokości dochodów i wydatków za odbiór 

odpadów zgodnie z cenami uchwalonymi przez radę dokonał zmiany w wysokości dochodów 

i wydatków a rezerwa na realizację zadań w zakresie zarządzania kryzysowego stanowi 

zgodnie z przepisami  0,5% wydatków pomniejszonych o wydatki inwestycyjne, na wynagro-

dzenia i pochodne oraz na obsługę długu stąd  kwota 81.710 zł. M. Puszczało przedstawił 

przebieg pracy Komisji nad projektem budżetu i propozycje przeniesień środków. Przewodni-

czący poinformował o pozytywnej opinii RIO w Olsztynie o projekcie budżetu na 2017 rok.   

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie budżetu Gminy Gietrzwałd na 
2017 rok – 14 głosów za.  
 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Gietrz-

wałd na realizację zadania: „Prace konserwatorskie w średniowiecznym Kościele p.w. 

św. Mikołaja i Jana Ewangelisty w Sząbruku – etap IV”. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały  

w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Gietrzwałd na realizację zadania: „Prace 

konserwatorskie w średniowiecznym Kościele p.w. św. Mikołaja i Jana Ewangelisty w Szą-

bruku – etap IV” – 14 głosów za.  

 

Ad. 9a. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gietrzwałd do złożenia 

wniosku o dofinansowanie z programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz 

przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą: „Poprawa Gospodarki wodno-ście-

kowej w aglomeracji Olsztyn – etap I” oraz do akceptacji założonych w Studium Wyko-

nalności przedsięwzięcia planów taryfowych w okresie realizacji i trwałości projektu. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały  

w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gietrzwałd do złożenia wniosku o dofinansowanie  

z programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz przyjęcia do realizacji przedsię-

wzięcia pod nazwą: „Poprawa Gospodarki wodno-ściekowej w aglomeracji Olsztyn – etap I” 

oraz do akceptacji założonych w Studium Wykonalności przedsięwzięcia planów taryfowych  

w okresie realizacji i trwałości projektu  - 14 głosów za.  

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych 

przedszkoli i klas pierwszych publicznych szkół, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Gietrzwałd. 

Anna Otta była zadania, że zapis  § 2 pkt 2 ( w tabeli) mówiący o kryteriach przyjęcia do szkół, 

o treści: 

 

Lp. 

 

Wyszczególnienie Liczba  

punktów 

Wymagane  

dokumenty 

2. Kandydat, którego oboje rodzice 

/opiekunowie prawni pracują, pro-

wadzą gospodarstwo rolne lub 

działalność gospodarczą lub kan-

dydat, który jest wychowywany 

przez samotnego pracującego ro-

dzica/opiekuna prawnego 

15 pkt. 

Jeden z poniższych dokumentów: 

- zaświadczenie pracodawcy o zatrudnieniu albo za-

świadczenie o wykonywaniu pracy na podstawie 

umowy cywilnoprawnej, 

lub  

- aktualny wydruk (wykonany nie wcześniej niż na 3 

dni przed złożeniem wniosku) ze strony internetowej 
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Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Go-

spodarczej lub Krajowego Rejestru Sądowego, 

lub  

- zaświadczenie wydane przez Kasę Rolniczego 

Ubezpieczenia Społecznego, potwierdzające podlega-

nie w okresie składania wniosku rekrutacyjnego ubez-

pieczeniu społecznemu rolników. 
 

jest niezasadny. Miejsc w szkołach jest wystarczająco i zbędne jest żądanie przedstawiania  

wymienionych w pkt 2 zaświadczeń o zatrudnieniu rodziców. Radna wnioskowała o wykreśle-

nie tego punktu z projektu uchwały.  Odbyło się głosowanie nad przyjęciem wniosku o skre-

ślenie  w  § 2 pkt 2 -  12 głosów za, 2 osoby wstrzymały się od głosu.  

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie  określenia kryteriów rekrutacji do 

publicznych przedszkoli i klas pierwszych publicznych szkół, dla których organem prowadzą-

cym jest Gmina Gietrzwałd – 13 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

  

Ad. 10a. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Gietrzwałd. 

Radni nie mieli pytań do  projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały  

w sprawie opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Gietrzwałd -  14 głosów za.  

 

Ad. 10b. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  zasad i trybu korzystania  

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz powierzania Wójtowi 

Gminy uprawnienia o ich stosowaniu 

Przewodniczący poinformował, że zmiana w uchwale polega na wprowadzeniu zwolnienia 

członków OSP z opłaty za korzystanie z gminnych obiektów. Radni nie mieli pytań do projektu 

uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem  uchwały zmieniającej w sprawie zasad i trybu 

korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz powierzania Wójtowi 

Gminy uprawnienia o ich stosowaniu – 14 głosów za.  

 

Ad. 10c.  Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska w przedmiocie planowanego 

przebiegu linii elektroenergetycznej o napięciu 400kV relacji Płock-Olsztyn Mątki na te-

renie Gminy Gietrzwałd. 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie do uchwały w którym Rada Gminy w Gietrzwałdzie 

nie zgadza się z proponowanym przebiegiem sieci, bowiem jest ona zaplanowana w niewiel-

kiej odległości od istniejących budynków mieszkalnych. Rada uważa, że pas technologiczny 

o szerokości 70m (35,0 od osi linii) nie ochroni mieszkańców przed negatywnym oddziaływa-

niem pola elektromagnetycznego oraz szumami akustycznymi (hałasem). Odbyło się głoso-

wanie nad podjęciem uchwały w  sprawie zajęcia stanowiska w przedmiocie planowanego 

przebiegu linii elektroenergetycznej o napięciu 400kV relacji Płock-Olsztyn Mątki na terenie 

Gminy Gietrzwałd -  14 głosów za.  

 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdom-

nymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gietrzwałd  

w 2017 roku. 
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Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bez-

domności zwierząt na terenie Gminy Gietrzwałd w 2017 roku – 14 głosów za. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Gietrzwałd. 

Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały. Odbyło się glosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Gietrzwałd -  14  głosów za.  

 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz wa-

runków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Gietrzwałd. 

Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały. Odbyło się glosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzy-

stania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Gietrzwałd – 14  głosów za.  

 

13a. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2020. 

Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały. Odbyło się glosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2020 – 14 głosów za.  

Przewodniczący zarządził przerwę od godz. 1110 do 1125. 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z  dnia 20.06.2016r. na działanie 

Wójta. 

Eugenia Ratowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że komisja zapo-

znała się z treścią projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 20.06.2016 r. i wysłuchała 

wyjaśnień na ten temat Sekretarza  Gminy Haliny Bienkiewicz. Wnioskodawca występuje  

z propozycją obniżenia Wójtowi wynagrodzenia na 12 miesięcy z powodu nierzetelnego wy-

konywania obowiązków wójta.  Komisja zasięgnęła opinii prawników: obsługującego urząd  

i z zewnątrz. Obie opinie prawne  są podobne. W toku prac nad wnioskiem ustalono, że wnio-

skodawca nie jest uprawniony do występowania  z inicjatywą uchwałodawczą. W opinii praw-

nej  wyrażono pogląd, że Komisja Rewizyjna może rozpatrzyć zarzuty postawione Wójtowi i to 

Komisja uczyniła. Rozpatrzyła wniosek jako skargę z wieloma zarzutami zgodnie z art. 222 

kpa. Sekretarz poinformowała, że wniosek wpłynął zgodnie z art. 241 kpa który mówi, że każdy 

mieszkaniec ma prawo złożyć wniosek do właściwego organu. Rada gminy jest organem wła-

ściwym aby składać do niej skargę na działanie wójta. Propozycja obniżenia wynagrodzenia 

Wójtowi zawarta we wniosku została zrealizowana poprzez obniżenie wynagrodzenia Wójtowi 

na wniosek radnego. Wójt stał na stanowisku, że wniosek z 20.06.16r. powinien być rozpatry-

wany jako wniosek nie jako skarga, stąd projekt uchwały powinien być wycofany z porządku 

obrad. Andrzej Robaczewski uważał, że autor skarg składając je często w różnych sprawach 

generuje  koszty (diety za posiedzenia komisji) oraz angażuje pracowników urzędu do przygo-

towywania odpowiedzi na wiele pism. Przypomniał, że Komisja na październikowym posiedze-
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niu rozpatrzyła zarzuty i uznała je za niezasadne. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  przy-

pomniała, że mieszkańcy mają prawo składać skargi. Wojewoda w swoim piśmie wskazuje 

jakie zarzuty powinna rada rozpatrzyć. Wójt uważał, że mieszkaniec powinien otrzymać odpo-

wiedź na skargę ale nie koniecznie w formie uchwały. Andrzej  Robaczewski wystąpił z wnio-

skiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi z  dnia 

20.06.2016r. na działanie Wójta. Odbyło się głosowanie nad zdjęciem z porządku obrad pro-

jektu ww. uchwały – 13 głosów za, jedna osoba wstrzymała się od głosu.  

 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 04.10.2016r. (uzupełnionej 

dnia 14.10.2016r.)  na działanie Wójta. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że skarga dotyczy wprowadzenia kampa-

nii informacyjnej o odbiorze odpadów komunalnych. Wnioskujący otrzymał od Wójta odpo-

wiedź na wniosek. Wnioskujący po otrzymaniu odpowiedzi uzupełnił swój wniosek 14 paź-

dziernika 2016r. Wójt zaproponował zdjęcie z porządku obrad uchwały o rozpatrzeniu skargi, 

gdyż był to wniosek na podstawie art. 241 kpa. A. Robaczewski również był zdania, że projekt 

uchwały należy zdjąć z porządku obrad. Odbyło się głosowanie nad zdjęciem uchwały z po-

rządku obrad -  2 głosy za, 12 głosów przeciw.   

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 04.10.2016r. 
(uzupełnionej dnia 14.10.2016r.)  na działanie Wójta i uznania wniosku za załatwiony -  12 
głosów za, 2 głosy przeciw.   

 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 10.10.2016 r.  na działanie 

Wójta. 

E. Ratowska przedstawiła opinię Komisji Rewizyjnej odnoście zarzutów zawartych w skardze: 

1) nieprawidłowości przy wydawaniu Gazety Gietrzwałdzkiej proponuje uznać skargę za bez-

zasadną, odbyło się głosowanie nad uznaniem skargi za bezzasadną – 14 głosów za.  

2) nieprzestrzegania przepisów Statutu Gminy Gietrzwałd – brak w sprawozdaniu wójta przed-

stawianym na sesji informacji o sprawach sądowo-roszczeniowych – proponuje uznać 

skargę za zasadną. Komisja przeczytała sprawozdania wójta będące załącznikami do pro-

tokołów sesji i nie znalazła tam wspomnianych informacji. Wójt był zdania, że informacje 

takie przekazuje ustnie stąd nie ma ich w załącznikach do protokołów. E. Ratowska powie-

działa, że z uwagą słucha sprawozdań wójta i nie usłyszała informacji o sprawach sądowo-

roszczeniowych.  S. Zdunek zaproponował aby przenieść ten punkt porządku obrad na na-

stępną sesję pozwalając wójtowi na uzupełnienie informacji przekazanych Komisji Rewizyj-

nej. Odbyło się głosowanie nad zdjęciem projektu uchwały z porządku obrad XXIV sesji – 

3 głosy za, 10 głosów przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Odbyło się głosowanie 

nad uznaniem skargi w tym zakresie za zasadną -  11 głosów za, 1 głos przeciw,  2 osoby 

wstrzymały się od głosu.  

3) nieprzestrzegania przepisów uchwały Rady Gminy Gietrzwałd nr X/108/2007 z dnia  

23 sierpnia 2007 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego części miejscowości Gietrzwałd uznała skargę za  zasadną  gdyż zgodnie  

z zapisem w ww. uchwale teren ten jest przeznaczony na zakrzaczenie i zadrzewienie, 

dopuszcza się utworzenie miejsc parkingowych. Odbyło się głosowanie nad uznaniem 

skargi w tym zakresie za zasadną – 11głosów za, 2 głosy przeciw, 1 osoba wstrzymała się 

od głosu.     

4) nieprzestrzegania przepisów rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 9 listopada 2010 r.  

w sprawie przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko. Po zapoznaniu 
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się z materiałami na ten temat komisja proponuje uznać skargę za bezzasadną. Odbyło się 

głosowanie nad uznaniem skargi w tym zakresie za bezzasadną - 13 głosów za,  

1 osoba wstrzymała się od głosu.  

5) konieczności likwidacji nielegalnego składowiska odpadów. Komisja Rewizyjna nie rozpa-

trywała skargi pod kontem zasadności. Przewodniczący zaproponował aby uznać skargę  

w tym zakresie za  bezzasadną. Odbyło się głosowanie nad uznaniem skargi za bezza-

sadną – 11 głosów za,  3 osoby wstrzymały się od głosu.  

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 10.10.2016 r.  

na działanie Wójta – z rozstrzygnięciem jak w ww. punktach -   12 głosów za,  1 głos  przeciw, 

1 osoba wstrzymała się od głosu.  

Ad.17. Sprawy różne.  

Grażyna Grzegorzewska  - radna powiatowa poinformowała, że w budżecie powiatu na 2017 

rok na inwestycje drogowe na terenie naszej gminy przeznaczona została kwota 188 tys. zło-

tych. Jest to kwota przeznaczona na prace projektowe inwestycji, które będą przeprowadzone 

w ramach ZIT.  

Główne prace będą wykonane w 2018 roku, na drodze Sząbruk-Gietrzwałd. Zaplanowano 

również środki na naprawę drogi Cegłowo – Gietrzwałd i Sząbruk – Naterki.  Andrzej Roba-

czewski zapytał  czy jako dyrektor szkoły otrzymała pismo ZNP w sprawie podwyżek płac na-

uczycieli i zagwarantowania pracy na pięć lat. Dyrektor odpowiedziała, że otrzymała takie pi-

smo i odczytała je na prośbę radnego. Pismo tej treści otrzymali dyrektorzy wszystkich szkół 

w Polsce. Poinformowała, że udzieliła odpowiedzi na to pismo. A. Robaczewski uważał, że 

wysłanie pisma z żądaniem podwyżek i zapowiadanie strajku w przypadku ich niespełnienia  

to szantaż. Agnieszka K. nauczycielka ze szkoły w Gietrzwałdzie była zdania, że artykuł  

w Gazecie Gietrzwałdzkiej której redaktorem jest p. Kot  jest zmanipulowany gdyż mówi, że to 

nauczyciele gietrzwałdzcy żądają podwyżki, a z pismem w sprawie podwyżki płac  ZNP  wy-

stąpił do 30 tys. szkół. Agnieszka K. uważała, że w artykule tym bezprawnie zostały ujawnione 

dane osobowe. Wójt powiedział, że niestosownym jest szantażowanie dyrektorów odejściem 

od stanowisk pracy gdy dyrektorzy nie decydują o finansach szkół.        

Przewodniczący poinformował, że mieszkańcy Biesala złożyli protest w sprawie planowanego 

przebiegu linii elektroenergetycznej o napięciu 400kV relacji Płock-Olsztyn Mątki na terenie 

Gminy Gietrzwałd. Przewodniczący i Wójt  wspólnie działają aby wspomóc mieszkańców  

w działaniu.  

Przewodniczący odczytał plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2017 roku: 

1. Przygotowanie sprawozdania z pracy komisji rewizyjnej za 2016 rok; 

2. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 rok; 

3. Przygotowanie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Gietrzwałd; 

4. Kontrola inwestycji wykonanych w 2016 roku; 

5. Informacja o wykorzystaniu funduszy sołeckich przez Rady Sołeckie w 2016 roku.  

Radni przyjęli plan pracy Komisji Rewizyjnej. 

Paweł Ł. poinformował, że w Warmińsko-Mazurskim Biurze Planowania Przestrzennego do-

wiedział się iż przy tworzeniu planów zagospodarowania województwa opiera się na danych  

Polskich Sieci Elektroenergetycznych. Ta firma decyduje o strategii energetycznej kraju i pla-
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nuje przebieg sieci energetycznych. Jeśli PSE nie wyrazi zgody na zmianę przebiegu linii ener-

getycznej to jej przebieg nie zostanie zmieniony. Podziękował radzie i wójtowi za wspieranie 

mieszkańców w staraniach o zmianę planowanego przebiegu linii.  

Wiesław W. podziękował radzie i wójtowi za pomoc w pozyskaniu środków na  renowację ko-

ścioła w Sząbruku. Przedstawił zakres prac do wykonania.  

Anna W. uważała, że radni nie przygotowali się należycie przed głosowaniem nad studium 

zagospodarowania przestrzennego gminy, bo nikt wtedy nie przeanalizował mapy i nie zwrócił 

uwagi na przebieg linii 400kV.  

Małgorzata Ł. poinformowała, że sprawa lokalizacji linii 400kV ciągnie się od 2011 roku, gdy 

było uchwalane poprzednie studium. Już wtedy ta sieć była zaplanowana na terenie naszej 

gminy. W BIP urzędu została umieszczona nieprawidłowa mapa na której sieć nie była wryso-

wana. Prosiła Wójta o wyciągnięcie konsekwencji wobec osoby która umieściła w BIP niepra-

widłową mapę.  

Dariusz J. zapytał czy w związku z tym, że uchwała zmieniająca o opłatach za przedszkole 

wchodzi w życie od 1 stycznia 2017r rodzice będą zwolnieni z tej opłaty za okres od 9 do 31 

grudnia 2016 r. gdy nie było podstawy prawnej do jej pobierania. Wójt poprosił o skierowanie 

do niego tego pytania w formie pisemnej i złożenie w biurze rady aby odpowiedź znalazła się 

w protokole sesji. Dariusz J. zapytał Wójta czy prezentowany w ulotce przyjazny urząd to taki 

w którym urzędnicy komentują publicznie pisma które wpływają do urzędu. Wójt odpowiedział, 

że jeśli otrzyma informację kto i co napisał wtedy ustosunkuje się do zaistniałej sytuacji. 

Grzegorz Jacek P. poprosił aby rada określiła w jakiej formie i w jakiej ilości może składać  

skargi do rady gminy. Przewodniczący odpowiedział, że rada zajmie  się rozpatrywaniem każ-

dej skargi gdy jest organem właściwym do jej rozpatrzenia.  

Bogusław R. powiedział, że bycie radnym to zaszczyt i obowiązek. Poprosił radnych aby nie 

podejmowali uchwał, jeśli nie znają ich podstawy prawnej. Zapytał czy radni ustalili harmono-

gram dyżurów radnych aby spotykać się z wyborcami. Uważał, że radny powinien pełnić dyżur 

przynajmniej raz w miesiącu. Powiedział, że nie udało mu się przez dwa lata spotkać ze swoim 

radnym. Zapytał radną z Woryt czy zrezygnowała ze środków na remont drogi w Worytach 

wyrażając zgodę na przeniesienie ich na remont drogi w Unieszewie. Brak wyznaczenia przez 

radnych terminu dyżurów uważa za nienależyte wykonywanie obowiązków radnego. Zapropo-

nował aby radni swoje diety przeznaczali na cele dobroczynne, bo bycie radnym do przywilej 

i zaszczyt a nie  źródło dochodu. Bogusław R. zapytał Przewodniczącego czy wywiązał się z 

obowiązku weryfikowania  oświadczeń majątkowych radnych. Przewodniczący odpowiedział, 

że apelował do radnych o organizowanie spotkań z mieszkańcami,  oświadczenia majątkowe, 

przegląda i przesyła do urzędu skarbowego. M. Lewandowska – radna z Woryt odpowiedziała, 

że nie zrezygnowała ze starań o  remont drogi w Worytach i kolejny rok postuluje o remont 

drogi Woryty-Rentyny. M. Łączyńska poinformowała, że jeszcze w poprzedniej kadencji usta-

liła terminy spotkań z mieszkańcami ale przez pół roku nikt nie przyszedł. Zmieniła więc formę 

kontaktów ze spotkań na kontakt e-mailowy i telefoniczny. Kontakty z mieszkańcami od tej 

pory są częste.  

Paweł Ł. poinformował, że jest teraz odpowiedni czas na zabieganie o zmianę planowanego 

przebiegu linii 400kV gdyż w tym roku  trwa aktualizacja wojewódzkiego studium zagospoda-

rowania przestrzennego.  
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J. Wilewska zapytała czy są realne szanse na budowę sali gimnastycznej w Sząbruku jeszcze 

w tym roku. Wójt odpowiedział, że szanse są duże, w tym roku zostanie wykonana dokumen-

tacja przetargowa na projekt i odbędą się konsultacje w sprawie projektu.  

Na tym porządek obrad wyczerpano i Przewodniczący zamknął obrady XXIV sesji Rady Gminy 

Gietrzwałd.  

 

Protokółowała: 

Elżbieta Bielańska 

  

 


